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Błaszki, 19.01.2022 

 

Sprawozdanie z przebiegu i wyników Konsultacji 

projektu Strategii Rozwoju Gminy Błaszki na lata 2021 – 2030 

 

W dniach od 17.11.2021 r. do 21.12.2021 r. przeprowadzono konsultacje społeczne projektu 

Strategii Rozwoju Gminy Błaszki na lata 2021 – 2030. Dokument został udostępniony na stronie 

internetowej gminy. Chętni mogli również zapoznać się z dokumentem w sekretariacie Urzędu 

Miejskiego w Błaszkach.  

Przeprowadzono również interaktywną ankietę konsultacyjną. Udzielono jednej odpowiedzi na zadane 

pytania: 

 

Pozostałe pytania brzmiały następująco: 

− Czy macie Państwo jakiekolwiek inne pomysły na rozwój naszej Gminy? Jeśli tak to 

jakie? 

(Treść uwagi / propozycja zmian została zacytowana, zachowując oryginalną pisownię i treść  

Treść uwagi / propozycja zmian 

Odpowiedź (uwaga uwzględniona, uwaga 

częściowo uwzględniona, uwaga 

nieuwzględniona) 

Brak przedsięwzięć dotyczących dostępu do 

internetu lepszej jakości np. przesylanego 

światłowódem, zwłaszcza, że ściśle się to wiąże 

z realizacją innych przedsięwzięć 

Zgodnie z założeniami Gmina nie może być 

operatorem sieci światłowodowej. Jednak, jak 

stwierdzono w strategii, dostęp do szybkiej sieci 

internetowej jest kluczowy dla rozwoju. Dlatego 

Gmina będzie wspierać firmy, aby rozwój 

nastąpił jak najszybciej. Należy jednak wziąć 
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Treść uwagi / propozycja zmian 

Odpowiedź (uwaga uwzględniona, uwaga 

częściowo uwzględniona, uwaga 

nieuwzględniona) 

pod uwagę, że rozwój sieci światłowodowej nie 

jest i nie będzie możliwy we wszystkich 

lokalizacjach gminy, a firmy nie będą 

zainteresowane budową takiej sieci (brak 

opłacalności). Dlatego też należy liczyć się z 

dostępem przez sieć 5G w ciągu kilku lat. 

Dopisano komentarz w rozdziale 2.2.1 

Infrastruktura techniczna (Telekomunikacja). 

Komunikacja podmiejska nie odzwierciedla 

potrzeb mieszkańców. Chętnie porzuciłbym 

podróże samochodem na rzecz autobusu ale 

rozkłady jazdy skonstruowane są w niezwykle 

niekorzystny sposób. Remont dworca PKS nie 

rozwiąże tego problemu, choć oczywiście 

podniesie jego walory estetyczne 

Zakres działań nie leży w pełni w kompetencjach 

Gminy. Uwaga nieuwzględniona. 

Jednym z pomysłów na aktywizację zawodową 

jest stworzenie gruntu pod działalności 

związane ze świadczeniem usług zdalnych. W 

tym wypadku mówię o wsparciu dla szeroko 

rozumianej branży IT, marketingowej 

(programiści, marketerzy internetowi, usługi 

typu helpdesk, twórcy stron www). 

Edukacja we wskazanych kierunkach jest 

decyzją osobistą. Niektóre ze wskazanych 

specjalności są specjalnościami schyłkowymi. 

Dlatego decyzja o wyborze kierunku kształcenia 

pozostaje w gestii mieszkańców. Gmina będzie 

natomiast wspierać świadczenie usług 

zdalnych, e-usługi oraz wszelkie formy 

przeobrażenia istniejących firm pod kątem 

dostosowania do świadczenia usług zdalnych. 

W zakresie działalności edukacyjnej i kulturalnej 

wdrażane będą programy edukujące w tym 

kierunku. Dodatkowo zwiększy się ilość usług 

typu e-administracja. 

Uwzględniono w rozdziale 6 Cele strategiczne 

rozwoju w wymiarze społecznym, 

gospodarczym i przestrzennym. 

Kolejnym krokiem do rozwinięcia świadomości 

szczególnie starszych osób może być 

uruchomienie czegoś w rodzaju uniwersytetu III 

wieku. Można w ramach takiego projektu 

przeprowadzić zajęcia z zakresu podstaw 

obsługi komputerów, smartfonów i 

Uwaga nie została uwzględniona. W ubiegłych 

latach próbowano tworzyć zajęcia/ spotkania na 

kształt Uniwersytetu trzeciego wieku, jednak nie 

spotkały się one z wystarczającym odzewem 

społeczeństwa. 
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Treść uwagi / propozycja zmian 

Odpowiedź (uwaga uwzględniona, uwaga 

częściowo uwzględniona, uwaga 

nieuwzględniona) 

przeprowadzić jakże ważne szkolenia 

dotyczące bezpieczeństwa w Internecie i 

bezpieczeństwa osobistego (m.in. w zakresie 

oszustw na "wnuczka", spotkań na których 

sprzedaje się produkty fałszywie reklamowane 

jako medyczne itp.). 

W gminie brakuje placów zabaw dla 

najmłodszych, brakuje świetlic i trudno o zajęcia 

pozaszkolne. Mieszkam w Chrzanowicach - tu 

jest dosłownie zero miejsc, gdzie można 

pojechać wózkiem z dzieckiem. Brakuje żłobka, 

choć z tego co przeczytałem jest w planach 

W Strategii zawarte są inwestycje z zakresu 

infrastruktury rekreacyjnej, stworzenia placu 

zabaw. Nie wszystkie inwestycje Gmina ma 

możliwość zrealizować. Zarówno na terenie 

miasta jak i poszczególnych sołectw utworzone 

zostaną w pełni wyposażone place zabaw dla 

dzieci, istniejące obiekty będą sukcesywnie 

modernizowane. Budowa żłobka na terenie 

gminy jest ujęta w planach inwestycyjnych. 

Sprawa parkingu przy cmentarzu - to jest 

miejsce szczególnie niebezpieczne. Ilość osób, 

które parkują na poboczach powoduje istotne 

zagrożenia. Kierowcy nie zwracają uwagi na to, 

że nie można parkować przed przejściem dla 

pieszych. Jednocześnie sam parking w mojej 

ocenie wymaga przebudowy. Parkowanie 

ukośne uniemożliwia kierowcom prawidłowe 

obserwowanie czy mogą włączyć się do ruchu. 

Sugeruję by stworzyć na potrzeby cmentarza 

parking na jego tyłach lub przy zjeździe w 

kierunku Trojanówki. Zwracam też uwagę, że 

dobrym pomysłem było by ograniczenie 

prędkości przy samym cmentarzu do 30 km/h. 

Uwaga została uwzględniona, w strategii 

dopisano projekt inwestycyjny pn. „Przebudowa 

parkingu przy cmentarzu”. 

Dramatycznie brakuje ścieżek rowerowych. 

Jazda rowerem po DK12 to proszenie się o 

wypadek 

Inwestycje w budowę ścieżek rowerowych 

widnieją już w strategii. 

W całej gminie brakuje drzew. Zarówno lasów, 

jak i drzew przy ciągach komunikacyjnych. 

Wpływa to na nagrzewanie się podłoża, spacery 

latem stają się nieprzyjemne 

Jednym z podstawowych założeń strategii jest 

adaptacja gminy do zmian klimatu. Dlatego też 

wszelkie inwestycje wskazane w strategii 

przewidują m.in. dbałość o nasadzenia, 

przepuszczalność gruntu, wykorzystanie wody 
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Treść uwagi / propozycja zmian 

Odpowiedź (uwaga uwzględniona, uwaga 

częściowo uwzględniona, uwaga 

nieuwzględniona) 

deszczowej. Sadzenie lasów nie jest jednak 

możliwe ze względu na fakt, że gmina nie jest 

właścicielem działek, gdzie takie lasy można 

byłoby sadzić. Sadzenie drzew wzdłuż ciągów 

drogowych wymaga również pozwoleń oraz 

zachowania zasad bezpieczeństwa. Drogi 

będące w gestii Gminy to zazwyczaj drogi 

wąskie, gdzie sadzenie drzew jest trudne lub 

niebezpieczne. Nasadzenia będą wykonywane 

jednak poza ciągami drogowymi, w parkach, 

centrach miejscowości.  

Gmina wg strategii ma ciekawą historię. Proszę 

w takim razie o jej eksponowanie. Dobrym 

pomysłem byłoby stworzenie małego, 

multimedialnego muzeum o historii gminy i jej 

zabytkach. Z informacji jakie znalazłem na 

stronie urzędu, na terenie gminy funkcjonuje 

sporo stanowisk archeologicznych. Może warto 

było by odkrycia wystawić? Kurhany nie mają 

"ciągu dalszego" w postaci wystawy z 

odkryciami i historią tego miejsca 

W strategii widnieje już projekt inwestycyjny pn.: 

„Wyeksponowanie i uatrakcyjnienie mające na 

celu zainteresowanie turystów stanowiskiem 

archeologicznym - KURHANY oraz źródłem 

Trojanówki”. 

Zbyt mało dróg, chodników. Dziesiątki ludzi 

wędrują codziennie poboczami. Gmina jest 

bardzo zacofana w tym względzie 

W strategii widnieje już projekt inwestycyjny pn.: 

„Modernizacja dróg wraz z budową ścieżek 

rowerowych”. 

- Budowa basenu dla dzieci zarówno 

wewnętrznego jak i zewnętrznych co na tak 

dużą gminę zdałoby egzamin. Spelniłby funkcję 

rehabilitacyjną oraz rekreacyjną 

- Dom seniora dla większej ilości osób w 

starszym wieku, całodobowy dom opieki dla 

osób starszych, niepełnosprawnych i 

niesamodzielnych 

- Utworzenie w szkole podstawowej gabinetu 

stomatologicznego a w przychodniach 

zapewnienie dostępu do specjalistów, 

rozbudowa rehabilitacji w Błaszkach 

Budowa basenów nie jest możliwa, 

uwzględniając możliwości budżetowe naszej 

Gminy. Analiza finansowa oraz przykłady innych 

samorządów w Polsce wykazują, że tego typu 

inwestycje generują olbrzymie straty finansowe, 

które muszą być pokrywane z budżetu gminy. 

Utrzymanie instalacji basenowych, ogrzewanie 

pomieszczeń, wody to olbrzymie koszty. 

Dodatkowo teraz, gdy ceny energii 

dramatycznie rosną, koszty funkcjonowania 

takiej infrastruktury byłyby olbrzymie.  

Dom Seniora jest potrzebny. Powstał plan 

utworzenia takiej placówki w Domaniewie, w 



Strona 5 z 8 
 

Treść uwagi / propozycja zmian 

Odpowiedź (uwaga uwzględniona, uwaga 

częściowo uwzględniona, uwaga 

nieuwzględniona) 

budynku po szkole podstawowej. Inwestycja 

została dopisana do strategii. 

Gmina będzie starała się w kolejnych latach 

wspierać system ochrony zdrowia i dostęp do 

specjalistów. Takie starania są prowadzone, 

jednak w wielu przypadkach świadczenie wielu 

usług jest uzależnione od instytucji 

zewnętrznych, niezależnych od Gminy.  

 

 

− Czy macie Państwo uwagi do projektów zawartych w dokumencie? Jeśli tak, to jakie?  

(Treść uwagi / propozycja zmian została zacytowana, zachowując oryginalną pisownię i treść)  

Treść uwagi / propozycja zmian 

Odpowiedź (uwaga uwzględniona, uwaga 

częściowo uwzględniona, uwaga 

nieuwzględniona) 

gazyfikacja miasta i stan instalacji burzowej Strategia zawiera już projekt inwestycyjny pn. 

„Budowa sieci gazowej na terenie gminy”. 

J.w. Jak wyżej. 

Strategia jest zaprojektowana na nadrabianie 

zaległości. Brakuje pomysłów na rozwój, to 

raczej pomysły na wyrównanie do minimalnego 

oczekiwanego poziomu 

Gmina czyni wszelkie starania w kierunku 

rozwoju. Niestety, nie wszystkie projekty i 

oczekiwania leżą w jej kompetencjach, brakuje 

również środków finansowych na realizację 

poszczególnych zadań. Stąd strategia zawiera 

najpilniejsze projekty inwestycyjne. 

Skąd wzięła się tak ogromna kwota na 

promocję? Jaka jest struktura właścicielska 

Błaszkowianki? W jakim celu ma być 

remontowana? Co będą mieli z tego 

mieszkańcy? Dlaczego tak niskie są planowane 

nakłady na drogi i ścieżki rowerowe. Czy w 

gminie mamy tylko 10 OSP? Pokazano te, które 

coś robią, a inne? Mimo tego, że gmina ma 

najwyższy wskaźnik korzystających z pomocy 

Promocja jest niezwykle ważnym elementem 

funkcjonowania gminy. Gmina chciałaby 

sprowadzić jak największą liczbę inwestorów 

zewnętrznych, co wpłynie bezpośrednio na 

dochody gminy, wzrost zarobków. Gmina działa 

w środowisku konkurencyjnym. Inne gminy 

również prowadzą działania zachęcające do 

lokowania inwestycji. Co ważne, działania 
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Treść uwagi / propozycja zmian 

Odpowiedź (uwaga uwzględniona, uwaga 

częściowo uwzględniona, uwaga 

nieuwzględniona) 

społecznej nie widać jakie są plany aby to 

poprawić. Mamy dużego pracodawcę Plukon 

cały czas poszukującego pracowników. Czy 

gmina zrobila coś aby bezrobotni zaczęli tam 

pracować? Moze tylko jakiś autobus wystarczy 

podstawić 

promocyjne będą prowadzone głównie ze 

środków zewnętrznych.  

Gmina stara się inwestować w infrastrukturę 

drogową, jednak należy pamiętać o 

ograniczonych możliwościach  budżetowych. 

Gmina musi realizować budżet w sposób 

zrównoważony i dbać o wiele aspektów życia w 

Gminie (m.in. edukacja, ochrona przyrody, 

kultura itp.).  

W zakresie pomocy społecznej gmina realizuje 

ustawowe obowiązki, a korzystający z pomocy 

społecznej są do niej uprawnieni. Gmina od lat 

prowadzi działania aktywizujące do pracy i 

kształcenia.  

Jeśli chodzi o wskazaną firmę, Gmina nie może 

wpływać na decyzje jej zarządu, ani 

jakiejkolwiek firmy ulokowanej na terenie gminy. 

Firma prowadzi własną politykę kadrową. 

Przekonanie bezrobotnych, aby pracowali w 

danej firmie nie zależy od Gminy. Gmina traktuje 

każdą firmę w sposób transparentny i równy.  

 

 

- 10 jednostek OSP wymieniono w tabeli 1 

Aktywność jednostek OSP w gminie Błaszki w 

2020 roku. Wszystkie jednostki zostały zaś 

wymienione w rozdziale 2.1.6 Rys kulturowy, 

powiązania funkcjonalne. 
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Treść uwagi / propozycja zmian 

Odpowiedź (uwaga uwzględniona, uwaga 

częściowo uwzględniona, uwaga 

nieuwzględniona) 

Na pierwszych miejscach są rewitalizację, 

rozbudowy sieci, powiększanie terenów itd. Nie 

ma tego co najważniejsze czyli Zwiększenia 

finansowania MOPSu który swoje środki 

mógłby przeznaczyć dla zwiększającej się 

liczby seniorów i osób samotnych w naszej 

gminie oraz ich pomoc w dostanie się do innej 

miejscowości do lekarza specjalisty. Teraz nie 

ma wielu takich możliwości 

Nie ma inwestowania w zdrowie mieszkańców, 

basen, lekarze specjaliści, stomatolog, 

fizjoterapia 

W zakresie pomocy społecznej gmina realizuje 

ustawowe obowiązki, a korzystający z pomocy 

społecznej są do niej uprawnieni. Wielkość 

wypłacanych środków jest regulowana 

ustawowo. Gmina nie może wypłacić 

dodatkowych środków. Wskazane kwoty 

wystarczają dla wszystkich uprawnionych 

świadczeniobiorców.  

Wszystkie działania prowadzone przez gminę 

muszą dotyczyć wszystkich mieszkańców, 

tworzyć przestrzeń przyjazną do życia i pracy. 

Dlatego też inwestycje w infrastrukturę są 

ważne, aby stworzyć dobre warunki do życia i 

inwestowania.  

Polityka społeczna w dużej mierze zależy od 

polityki Państwa. Gmina stara się pomagać 

wszystkim potrzebującym w miarę możliwości 

prawnych i finansowych. 

 

 

− Jeśli uważacie Państwo, że Strategia zawiera jakiekolwiek błędy merytoryczne prosimy 

o ich wskazanie. 

(Treść uwagi / propozycja zmian została zacytowana, zachowując oryginalną pisownię i treść, 

za wyjątkiem uwagi nr. 2 dla której podanie nazw miejsc jest niewłaściwe)  

Treść uwagi / propozycja zmian 

Odpowiedź (uwaga uwzględniona, uwaga 

częściowo uwzględniona, uwaga 

nieuwzględniona) 

od kiedy droga krajowa K12 jest drogą K42 

proszę się douczyć nie zaocznie 

Poprawiono na numer 12. 
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Treść uwagi / propozycja zmian 

Odpowiedź (uwaga uwzględniona, uwaga 

częściowo uwzględniona, uwaga 

nieuwzględniona) 

- strona 28 - nowsze dane dot. użytkowania 

gruntów dostępne m.in. na geoportalu woj. 

łódzkiego; "Struktura użytkowania gruntów, 

dane dla gmin, stan na 1 stycznia 2020 r"  

 

 

- strona 40 - na stacjach PKP w gminie nie 

zatrzymują się pociągi INTERCITY, TLK ani 

inne dalekobieżne. Pociągi ŁKA zatrzymują się 

na stacjach w gminie 2-3 razy na dobę.  

 

- strona 46-47 - brak info o kotłownia przy ul. 

Sportowej 

- Uwzględniono aktualne dane, na podstawie: 

geoportal województwa łódzkiego, 

https://mapy.lodzkie.pl/mapa/struktura-

wladania-gruntow-w-wojewodztwie-lodzkim/ 

Zaktualizowano również opisy nad i pod tabelą, 

odnoszące się do powierzchni. 

- Skorygowano zapisy w Strategii, poprawiono 

na: Mieszkańcy mają możliwość bezpośredniego 

skorzystania z połączeń oferowanych przez 

Łódzką Kolej Aglomeracyjną… 

 

- Informacja została uzupełniona. 

Błędnym jest założenie, że na terenie gminy jest 

utrudniony dostęp do narkotyków. Sam 

osobiście dwukrotnie widziałem transakcję pod 

sklepem … (nazwa sklepu usunięta). Z 

informacji, które posiadam, handel odbywa się 

również przy … (usunięto nazwę miejsca). 

Uwaga została poddana dyskusji. Zapisy 

zawarte w strategii nie zostały jednak 

zmienione. Wpłynęła tylko jedna uwaga w tej 

kwestii. Podczas rozmów stwierdzono, że 

dostęp do narkotyków na terenie gminy nie jest 

ani łatwy, ani nie są one powszechnie dostępne. 

 

 

 

 

Do Urzędu Miejskiego w Błaszkach wpłynęła również odręcznie sporządzona lista uwag 

dotyczących zgodności informacji zawartych w strategii z rzeczywistym stanem gminy, każda z tych 

uwag została uwzględniona w zapisach strategii.  

https://mapy.lodzkie.pl/mapa/struktura-wladania-gruntow-w-wojewodztwie-lodzkim/
https://mapy.lodzkie.pl/mapa/struktura-wladania-gruntow-w-wojewodztwie-lodzkim/

